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Popa (BNR): Opinia mea e ca procesul de crestere a dobânzilor trebuie sa continue 

Procesul de crestere a dobânzilor trebuie sa continue pentru a  asigura o domolire a acestei transmisii din

preturile la energie în  preturile de baza, însa nu în pasi agresivi, sustine Cristian Popa,  membru în

Consiliul de Administratie al Bancii Nationale a României. 

"Problema cu inflatia e pe partea de oferta si din pacate politica  monetara nu poate rezolva problemele din piata de

energie. Noi cu  politica monetara îmi place sa spun ca nu putem crea nici petrol nici  gaze naturale, nu putem face

vântul sa bata mai tare si cum spunea  guvernatorul Bancii Angliei nici containerele nu putem sa le facem sa se 

miste mai repede prin port. O sa va dau câteva cifre: 8,4% inflatia în  luna ianuarie, 11,2% inflatia prognozata

pentru mijlocul anului, 9,6%  inflatia la finalul anului. (...) 80% din cresterea inflatiei vine din  piata de energie,

20% vine din restul. Acum, noi acesti 80% nu-i putem  controla. Foarte, foarte dificil sa-i influentam. Şi spunem în

felul  urmator: sa încercam sa influentam atât de puternic pe ceilalti 20% ar  fi foarte costisitor în termeni de

activitate economica. Deci sa  influentam 20% care pot fi influentati ar însemna dobânzi foarte mari,  ar însemna

costuri economice foarte mari", a spus Cristian Popa, la ZF  Power Summit.

El a prezentat în cadrul conferintei si un pasaj din minuta BNR, în care  se mentioneaza faptul ca o eventuala

tentativa a bancii centrale de a  contracara efectele inflationiste directe ale socurilor adverse pe  partea ofertei ar fi

nu doar ineficace, ci chiar contraproductiva,  întrucât ar provoca pierderi ample activitatii economice si ocuparii 

fortei de munca pe termen mai lung.

"Sa va traduc eu, am pune economia în cap daca am încerca sa ne luptam  cu preturile la gaze, am putea crea

recesiune, am creste somajul, si eu  desigur ma întreb: vrem asta?", a spus Cristian Popa.

De asemenea, a explicat ca prin cresterea pretului banilor ar însemna sa fie afectata destul de puternic economia.

"Ce spunem noi ca facem si trebuie sa facem, încercam sa domolim  transmiterea preturilor mari la energie în

restul preturilor, în  inflatia de baza. Şi acesta este inflatia pe care noi spunem ca o putem  controla destul de

rezonabil si aceasta inflatie cautam sa o influentam  crescând dobânzile. Anul trecut exista subiectul de ce nu

reduceti  dobânzile mai mult, de ce nu le faceti zero sau negative. Nu a fost un  subiect serios si am facut foarte

bine ca nu am facut asta. Acum exista  celalalt subiect, de ce nu le cresteti mai mult sa luptati cu inflatia.  Pai cum

spuneam. Am afecta foarte puternic economia, am putea crea  recesiune. Asta vrem?", a afirmat Cristian Popa.

Întrebat care este tendinta dobânzilor el a spus ca avem nevoie de dobânzi mai mari.

"Ce doreste BNR este sa aiba o anumita gradualitate a masurilor în  directia buna, dar cu anumiti pasi. Ati vazut ca

am crescut pasul de  crestere a dobânzilor. Ca oficial BNR nu pot sa spun în numele bancii o  perspectiva, pot sa

spun opinia mea. Cred ca e nevoie de dobânzi mai  mari. Cred ca trebuie sa luptam cu aceasta inflatie de baza. Am

spus  8,4% inflatia headline toata, dar 5,3% inflatia de baza, pe care o  controlam noi. Este mare. Opinia mea

personala este ca procesul de  crestere a dobânzilor trebuie sa continue tocmai pentru ca e de datoria,  mandatul

nostru este stabilitatea preturilor. Desigur, ne uitam si la  economie, ne uitam si la celelalte aspecte, dar trebuie sa

ne asiguram  ca domolim aceasta transmisie din preturile la energie în preturile de  baza, însa nu în pasi agresivi.

Anul trecut voiam dobânzi negative, acum  vrem sa le ducem la cer. Noi avem o responsabilitate pâna la urma. Noi

nu ne permitem sa fim demagogi, noi trebuie sa fim tehnocrati, sa luam  masurile corecte. Şi masurile corecte sunt

gradualizate de crestere a  dobânzilor. Parerea mea", a punctat Cristian Popa.
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